
Vijesti 

lnterfakultetska konfereneiie geodetskih odsieka*

Građevinskog faJkulteta Beograd
Tehniške Fakultete - Ljubljana
Arhitektonsko - Građevinsko - Geodet-

skog Fakulteta - Zagreb.
U Zagrebu je na dane 1. i 2. febru

ara 1957. održana interfakultetska kon
ferencija geodetskih odsjeka fakulteta
u Beogradu, Ljubljani i Zagrebu, na
kojoj su prisustvovali:

Ispred geodetskog odsjeka Građevin
skog Fakulteta u Beogradu: Prof. Ing.
Milan ~ Dražić, Prof. Dragutin Prosen,
Doc. Branislav ševarlić, Doc. Ing. Sve
tislav Jovanović, Doc. Ing. Miodrag Jo
vanović, asistenti Ing. Jovan Drintčić,
Ing, Dragomir Božić, Ing. Momčilo Đor
dević;

čić, Prof. Ing. Mato Janković, Prof. Ing.
Slvako Macarol, Doc. Dr. Leo Randić,
Doc. Ing. Franjo Braurn, predavač Ivan
Krajciger, te asistenti Ing. Danko Ru
nje, Ing. Stjepan Klak, Ing, Predrag
Terz.ić, Ing. Dušan Benčić, Ing. 'Vjeko
slav Donassy, Ing. Veljko Petković i
Ing, Vladislav Ferenc,

Predstavnici civilne i vojne geodet
ske službe:

Savezne Geodetske Uprave direktor
D'rnitrije Milačić, savjetnik Ing, Nikola
Svečnjikov.

Geografskog Instituta JNA Dr. Đor
đe Nikolić,

Hidrografskog Instituta JRM Ante
Irić,

Pogled na jedan dio učesnika konferencije

Ispred geodetskog odjela AGG Fa
Fakulteta Ljubljana: Prof. Ing. Ivan
Cuček. Doc. Ing. Alojz Podpečan, asi
stent Miroslav Cernjivec.

Ispred geodetskog odsjeka AGG Fa
kultet.a u Zagrebu: Prof. Dr. Ing. Ni
kola Cubranić, Prof. Ing. Branko Bor-

Geodetske Uprave NR Hrvatske di
rektor Ing. Marcel Fur'lan, načelnik
odjela za premjer Irig. Stevo Jednak,

Geodetske Uprave NR Srbije In,g .
Vasilije Ziviković,

Geodetske Uprave NR Slovenije di
rektor Anton Košir,

* Ovaj prikaz omaškom nije objavljen u broju ~ G. l. izvinjavamo se radi toga. Diskusija o
aktuelnim nastavnim problemima, te zaključci doneseni na konferenciji veoma su značajni za naš stručni
razvcrj, pa smatramo da i ovo zakašnjelo objavljivanje ne će ni malo umanjiti njihovu aktuelnost. - Uredniitvo.
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Saveza Geodetskih druš tava FNRJ
sekretar Ing. Nikola Činkl ović.

Fakultetskog savjeta AGG Fakulteta
u Zagrebu, načelnik odjela za katastar
GU-e Hrvatske Dr. Mirko Tomić, di
rektor geodetskog zavoda GNO-a Za
greb Danilo Vukuvojac,

Starješine arhitektonskog i građevin 
skog odjela AGG Fakul teta Prof. Ing.
Juraj Zagoda i Prof. Ing. Jura,j Den
zler,

Saveza studenata Jugoslavije Ivan
Molnar i Dine Jovanović iz Beograda,
!lija Sarapa, Velimir Anđelić i A.sim
Hadžialić iz Zagreba, te Drago Lijnić
iz Ljubljane.

Program rada konferencije bio je:
1. II. Otvaranje konferencije. Refe

rati i diskusija o aktuelnim nastavnim
problemima, na večer banket u ipočast
učesnika konferencije.

2. II. Referat o postdiplomskom stu
diju, nastavak diskusije te zaključci.
Posjeta uredlima za novu izmjeru d. tri
angulaciji Geodetske Uprave NR Hr
vatslke, na večer prijem dekana u po
čast učesnika u Klubu Sveučilišnih na
stavnika Braće Kavurića 17.

Konferenciju je otvorio Starješina
Oeodetskog odjela AGG Fakulteta u
Zagrebu Prof. Ing, Mato Janković u
Viječnici ovog Fakulteta.

Pozdravljajući učesnike konferencije
naglasio je važnost prisustvovanja
predstavnika geodetske službe, koj] su
također veoma zainteresirani u riješa
vaniu nastavnih problema na fakulte
tima, a 'koji također mogu pomoći da
se stanovite pitanja efikasnije riješe.

Ova ikonferencija postavila je na
dnevni red veoma opsežni program,
unatoč uvjerenja da se oni ne će moći
temeljito prodiskutirati i za sve naći
odgovarajuća riješenja, Međutim cilj
ove konferencije da se prtstupi zaeđ
ničkom tretiranju i rlješavanju proble
ma nastave, nastavnih planova i reži
ma studija, koji su zajednički svim fa
kultetima, te da se započne stalan i
kontinuirani rad na međusobnoj surad
nji u nizu iproblema i zadataka, koje
imaju naši fakulteti.

Prva interfakultetska konferencija
održana je bila u Ljubljani 19418. god.
Međutim ovaj vel'iki razmak od skoro
10 godina. te brojne promjene, koje su
u ovom periodu nastale djeluju tako,
kao da u ovom ,pogledu rrije do sada ni
b.i,lo dogovaranja.

U ovom razdcbltu naši su fakulteti
dali praksi već priličan broj inženjera.
Prema tome postoje SV'e mogućnosti, da

se na osnovu iskustava u nastavnom
radu i sa stručnjacima u praksi anali
zira, sve ono, što je usko povezane s
uspješnom organizacijom nastawe i od
goja visoko !kvalificiranih geodetskih
stručnjaka za našu praksu.

Konferenciju su pozdravili prof. Mi
lan Dražić ispred Građevinskog fakul
teta u Beogradu, prof. Ing. Ivan čuček
ispred Geodetskog odseka Tehniške fa
kultete u Ljubljani, prof. Ing, Juraj Za
goda ispred Građevinskog odjela, a
prof. Ing, Juraj Denzler ispred arhitek
tonskog odjela AGG fakulteta, Anton
Košir ispred Geodetske Uprave NR Slo
venije, Ing. Marcel Furlan ispred geo
detske Uprave NR Hrvatske, te Hadži.,
alić Asim ispred Saveza Studenata.

Referate su podnijeli prof. Macarol
Nastavni plan program i režim studi
ja na Geodetskom odjelu AGG faikul
teta u Zagr'ebu, a prof. Borčić o postdi
plomskom studiju. Prof. Dražić iznio je
stanje na beogradskom fakultetu u ve
zi nastavnog plana. U tom smislu iz
vijestio je i prof. Cuček, o stanju na
ljubljanskom fakudtetu.

U diskusiji, koja je nakon toga nasta
la, učestvovalo je mnogo diskutanata.
Dotaknuti su brojni problemi, istaknuto
postojeće stanje i dati prijedlozi, što će
mo navesti u glavnim crtama: Obave
zna studenstka praksa, ikao sastavni
dio nastave (S. Jovanović, Macarnl,
Krajciger, Janković. Braum, Čubrantć):
opterečenje nastavnih planova, upore
đenje nastavnih planova fakulteta u
zemlji i inostranstvu (Podpečan, ču
branić); nedovoljna materija!na sred
stva, slaba i zastaTjela Ojprema fakul
teta (Janković, Krajciger, Macarol); u
vođenje novih predmeta osnovi pravnih
i ekonomskih nauka (Furlan); potrebu
specijalizacije i osnivanja kulturnoteh
ničkog smjera (Zivković); nivo nastav
ne na našim fakuJtetima jednak, ča:k
i veći nego na odgovarajućim u !ino
stranstvu; ikorisnost da svaiki odsjek za
drži svoj specifični lik; prijedlog da se
osnuje stalni interfallrultetski sek!retairi
jat (ŠevaTlić); Trajanje studija (M. Jo
vanović, Macarol, Braum, Sarapa); re
žim studiia i uvjeti za uipis u daljne se
mestre (Macarol, Braum, S. Jovanović,
Sarapa, Borčić, Randić, čurball'lllĆ. Ni
kolić, ševarlić); o mogućnostima izvo
đenja nastave, osnivanju kulturno--1:eh
ničkog smjera (Milačić, Braum, Maca
rol, ševaxlić, Svečnji'kov, Jankovi<:, K0-
šir, Pod'pečan, Zivlković, F'tll-lan, Ran
dić); razmjena nastavni!ka • (Braum);
ctručna liooratura (Dina Jovanović,
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.Janković): postdiplornskd studij, tečaje
vi, doškolovanje geodetski h stručnjaka
i ostaili vidovi uzdizanja :kadrova (Bor
-čić, Sevarlić , Podpečan, Macarol, F'ur-
1an, Zlvković, Tomić, Ouček , Dražić,
Pro.sen, Janko vić).

Rad konferencije i diskusija, koja se
odvijala bez zastoja, bio je veoma zna
čajan za dalji rad naših fakulteta. Rad
-se odvijao u jednoj prisnoj i kolegijal
noj atmosferi, pa se prema ocjeni ve
ćine učesnika !konferencija može sma
trati veoma uspjelom. Unatoč izvjesnim
razlikama u stavovima o organizaciji
nastave geo<lezije, :koja je razumljiva
obzirom na specifičnosti razvoja poje
dinih naših fakulteta i potrebama sre
dine, konferencija se .složila na nizu
zaključaka i 'Preporuka, koje bi fakul
teti trebali iprovesti u suradnji s orga
nima geodetske službe.

Prihvaćen je ;prijedlog o osnivanju
stalnog interfakultetskog sekretarijata.
Sjedište sekretarijata će biti ikod onog
faikulteta, ikoji organizilra •slijedeću !kon
ferenciju. Slijedeća konferencija će se
održati. u Beogradu, pa je i :prvo sjedi
šte sekretarijata :kod Geodetskog odse
ka Građevins:kog fakulteta u Beogradu.
Svaki odsjek delegirat će u sekretari
jat po jednog člana.

ZAKLJUCCI

Dne 1. i 2. irebruara 1957. održana je
u Zagrebu u vijećnici Arhitektonsko
građevinsko-,geodetskog Fakulteta II.
-interfaikultetska konferencija geodet
skih odsjeka Građevinskog Fakulteta u
Beogradu, T·ehn,i.šlke Fakultete u Lju
bljni i Ahitektonsko-građevinsko-geo
detskog Fakulteta u Zagrebu.

Na osnovu iznesenih izvještaja i di
skusije o nastavnim !Planovima i osnov
nim ipitanjima nastave na geodetskim
odsjecima, pnihvaćeni su slijedeći

Zaključcd d. ipreiporu:ke:
1. Radi povezivanja djelatnosti svih

geodetskih odsjeka, organiziranja inter
faikultetskih konferencija i ostalih za
jedničkih sastanaka, te !Provođenje za
ključaka osniva se

Stalni međufakultet.ski Sekretarijat.
Stalni sekretartjat će djelovati i ima

ti sjedište na onom Fakultetu, kome je
povjerena organizacija naredne inter
fakultetske konferencije. Njega sačmia
vaju dva člana odsjeka, kome je se-

retartjat povjeren, po jedan član osta
lih odsjeka, te jedan predstavnik stu
denata sa fakulteta, u čijem je sjedištu
sekretarijat.

2. Uviđajući, da studenti u starijim
godištima nedovoljno jprate stručni dio
studija uslijed zaostataka iz prvih dvi
ju god-ina pripremnog dijela studija
konferencija konstatira,

da je pripremni dio i njegov obim
glavna zapreka ,u redovitom i bržem
savladanju stručnog dijela studija, pa
preporučuje, •

da se nastavni planovi i programi za
prve dvije godine organiziraju i uskla
de tako, da bi ih studenti mogli apsol
virati bez zaostataka u polaganju
ispita.

3. Diskusija o nastavnim planovima
ukazala je na izvjesne razlike u opsegu
i broju sati pojedinih skupina srodnih
premeta na pojedinim fakultetima. Da
bi se po mogućnosti, uskladili i koordi
nirali programi i nastava, konferencija
preporučuje,

da se, ipdje donošenja definitivnih
programa nastave, organiziraju konfe
rencije grupa srodnih rpredmeta. na ko
jima treba u granicama mogućnosti i
potrebe težiti jedinstvenosti.

4. Iz iznesenog referata, i na osnovu
izlaganja predstavnika geodetske slu
žbe proizlazi, da se visoko kvalificirani
geodetska stručnjaci sve više upošljava
ju u kotarskim (sreskirn) Narodnirn
Odborima. Tim u vezi zapaža se izvje
sni nedostatak u nastavnim planovima
geodetskih odsjeka u izučavanju osnova
ekonomskih i pravnih nauka, kao i pri
vrednog sistema FNRJ. Radi toga ikon
ferencija pr,eporučuje,

da se nastavni planovi geodetskih
odsjeka popune ovim disciplinama t. j.
osnovima ekonomskih i pravnih nauka,
koji su u uskoj povezanosti s geodet
skom djelatnošću. Ovo novo optereće
nje nastavnog plana treba provesti
tako, da se ne proširuje obim uik.u.pnog
opterećenja studenata.

5. Konferencija je na osnovu jznese
nih mišlj-enja došla <lo uvjeren;a. da bi
praktički ferijalni ra<iovi studenata,
općenito ferijalna praksa,, trebala biti
sastavni dio studija. Radi toga konfe
rencija smatra da je potrebno:

da se rpo završetku školske godine
održava obavezna studentska ferijalna
praksa rpod rukovodstvom nastavnika;

da se za izvođenje ovih radova u bu
džetu Falkulteta ;predvide odgovarajuća
finmicijska sredstva;
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tla se u cilju boljeg iskoriš6en ja in
strum enata i razmjene iskustava erga
niziraju interfakultetsk.i praktački ra
dovi studenata.

U vezi s ovim problemom 'konferen
cija konstatira, da, je opreml jenost na
ših fakulteta u instrumentima i osta
lom geodetskom ,priboru, toliko manj
kava, da nije dovoljna niti za redovitu
nastavu, a kamo li za izvođenje prak
tičkih ferijalnih studentskih radova. Ta
je oskudica naročito zabrinjavajuća na
zagrebačkom i ljubljanskom geodet
skom odsjeku fakulteta.

Da se to stanje popravi konferencija
apelira:

Na odgovarajuće organe društvenog
upravljanja i državne uprave, da se za
nabavu opreme za studij geodezije na
fakultetima u Beogradu, Zagrebu i Lju
bljanji predvide moguća devizna sred
stva. budući da se geodetski instrumen
ti ne mogu nabaviti u zemlji:

na geodetske Ustanove i privredna
preduzeća, da fakultetima pomognu u
izvođenju ovih praktičkih radova do
djeljivanj em na trajnu upotrebu dio
o.preme, koja njima nije više potrebna,
odnosno posuđivanjem izvjesnog broja
instrumenata za izvođenje terenske
prakse i praktičkih vježbi, te prima
njem izvjesnog manjeg broja studenata
na ferijalnu praksu u svojim uredima,
za djelatnosti za ikoje fakulteti ne bi
mogli organizirati praksu.

6. U cilju unapređenja nastave, raz
mjena iskustava i naučnih dostignuća,
te održavanja specijalnih predavanja,
konferencija preporučuje fakultetima
razmjenu nastavnog i pomoćnog nastav
nog osoblja.

7. Obzirom na razvoj komunalnih
djelatnosti u kotarima (srezovima)
ukazuje se sve više na potrebu takvog
tipa inženjera, koji će biti u stanju, da
ri.ješava brojne zadatke iz oblasti pri
miienjene geodezije, agrarnih operacija,

melioracija, uređenja naselja i t. d.
Ovakovom tiJpu inženjera najbolje od
govara raniji kultumjo-tehmčkn inže
njer. Konstatirajući ovu potrebu kon
ferencija ,preporučuje falkultetima, da
u .suradnji s geodetskom službom. pri
vrednim i prosvjetnim organima vlasti
i forumima društvenog upravljanja sve
učilišta, razmotre mačin, na ikoji bi se
moglo udovoljiti ovoj potrebi odgoja
ovakovog tipa inženjera.

8. Širok napredak geodetske nauke u
raznim granama njene djelatnosti, te
sve veća primjena novih naučnih me
toda u geodetskoj praksi i službi, nužno
izaziva potrebu za specijaliziranim ka
drovima geodetskih inženjera. Utvrđu
jući tu činjenicu konierencija preporu
čuje Fakultetima, da se razmotre mo
gućnosti uzdizanja ovakovih kadrova
putem postdiplomskog studija.

9. Konferencija konstatira. da uvođe
nje novih metoda rada, modernih in
strumenata i oprema u našu operativu
nužno zahtijeva podizanje nivoa i struč
no usavršavtanje geodetskih stručnjaka
iz prakse. U tom smislu Sie preporučuje
Fakultetima, da u zajednici s organima
geodetske službe razmotre načine i mo
gućnosti osnivanja stalnih i povreme
nih oblika nastave za nestudente.

W. Konferencija je razmotrila stanje
postojećeg kadra u geodetskoj operativi
i k.onstatirala, da postoj; izvjestan broj
praksom uzdignutog kadra na rukovo
dećim položajima geodetske operative.
Konferencija smatra, da bi obzirom na
sadašnje stanje geodetske nauke i prak
se, te njene perspektive, trebalo težiti
tome, da osnovni _kadar geodetske ope
rative bude visokokvalliiciran. U tom
smislu konferencija preporučjue Fa
kultetima, da pristupe studiranju pu
teva i načina za doškolovanje donašnjeg
praksom uzdignutog kadra u cilju po
stizavanja više stručne spreme.

Jng, M. J.

Sastanak
Stalnog Komiteta Međunarodne Federacije geometara {FIG) •

u Wiesbadenu od 2--7 juna 1957.
Na dnevnom redu ovog sastanka

Stalnog Komiteta bila su uobičajena
organizaciona i financijska ipi,tanj a u
vezi •s normailn.im radom Federacije kao:
usvajanje zapisnika o radu Komiteta u
Londonu, izvještaj financijske komisije
za 1956. god. i budžet za 1957. i 1958.;

prijedlog Biroa da se nova kotizacija
(članarina nac. društava) prema prijed
logu prihvaćenom u Londonu 1956.,
uvede od 1. I. 1958.; prijedlog Biroa za
izmjenu statuta; traženje subvencije od
U. A. T. I.; prijedlog Biroa za izmjenu
naziva iW. tehničke komisije; prijedlog
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Biroa za učlanjenje u Uniju međuna
rodnjh organizacija U. A. I. Glavna to
čka dnevnog reda bila je IX. Kongres
FIG-a 1958. u Scheveningenu. organi
zacija naučnog rada, privremeni pro
gram rada. Meaunarodno društvo za
primijenjenu kartografiju. Ijvještaj o
radu komisija i razno.

Sastanci Stalnog Komiteta održavali
su se u jednoj sali Kurhausa, Održana
su ukupno četiri sastanka. Prisustvovali
su delegati Austrije, Belgije, Danske,
Francuske, Holandije, Engleske, Italije,
Jugoslavije, Luksemburga, Njemačke.
Poljske, švedske i švicarske, te USA.

U prvom dijelu zasijedanja prihva
čeni su: zapisnik sa sastanka Komiteta
u Londonu oo 2.-7. septembra 1956,
zatim prijedlog Buroa da početak nove
kotizacije bude od 1. januara 1958; iz
vještaj financijske komisije i prijedlog
budžeta za 1957. i 1958.; traženje sub
vencije od U. A. T. I:-a; prijedlog iz
mjene statuta Federacije; izmjena na
ziva VI. tehničke komi.sije obzirom na
različite prilike u pojedinim zemljama
i zaposlenju geodetskih stručnjaka, pa
će se nova komisija zvati

»Activites profes.sionelles et retribu
tions«
umjesto dosadašnjeg naziva

»Activites professodnelles - Tarifs et
.appolntements«

Prihvaćen je također prijedlog o učla
njenju u Union <les Assotiations Inter
nationales U. A. L

Na ovom zasijedanju raspravljalo se
o osnivanju Međunarodnog društva za
kartografiju. U izvještaju su izneseni
'razlozi za osnivanje jednog ovakovog
međunarodnog društva. Međutim. pred
lagači su bili mišljenja, da se unutar
postojećih međunarodnih organizacija

.,. formira sekcija ili komisija za karto
grafiju.

Diskusija o ovom pitanju bila je pri
lično duga. Pojedini diskutanti stali su
na stanovište da bi se to pitanje trebalo
najprije razmotriti u nacionalnim dru
štvima. O osnivanju posebne komisije
unutar FIG-a trebao bi da odluči Kon
gres. Druga skupina delegata bila je
mišljenja da bi se mogla osnovati po
sebna Komisija za kartografiju unutar
FIG-a, budući da je sadašnja Komisija
III., u kojoj je i kartografija sadržana
previše glomazna. a posebna međuna
rodna organizacija bila bi skupa stvar.
Treba napomenuti da postoje tri među
narodne organizacije, koje tretiraju pro
bleme geodezije i da se svakako njihov
-rad u mnogoćem ipreklapa.

Bilo je diskutanata protiv osnivanja
posebne komisije iz razloga, što nije
potpuno jasno, što se sve podrazumi
jeva pod kartografskim stručnjakom.
Tu ima pored geodetskih stručnjaka s
odgovarajućim kvalifikacijama i niz
drugih stručnjaka; čije su kvalifikacije
više manje zanatske prirode, umjetnič
ke i slično, a što s geodezijom nema ni
kakove veze. Materija kartografije je
toliko opsežna, ca u njoj ima skoro više
pojedinih specijalnosti, nego to obu
hvaća FIG. To je razlog zašto ne bi bilo
zgodno da se ovakova skupina struč
njaka uključi u orgaruzaciju geornetara.

Diskusiju je zaključio predsjednik
prof. Roelofs s mišljenjem da će vjero
jatno doći do osnivanja kartografske
asocijacije. Biro će budno pratiti njen
razvoj i tražiti savjet od prof. Hunge
ra ti/ Dr. Gigasa, zaključujući diskusiju
napomenuo je da će postojanje ovakve
organizacije strnulirati F. I. G. da obra
ti više pašnje kartografiji, i on se na
da da će se rad III. Komisije više ori
jentirati u tom smislu.

Diskusija o pripremama Z"'. IX. Kon
gres međunarodne Iederacije geometara
zauzela je najviše vremena ovog sa
star.ka Stalnog Komiteta. Biro federa
Clj•~ izložio je privremeni l)r(igram rada,
prema kojem bi Kongres trajao od 27.
VIII. cio 4. IX. u Schevenirigenu Holan
dija. Biro se postarao da se provede
talkova organizacija Kongresa, da se re
ferati umnože i unaprijed razdijele de
legatima, kako bi se u radu kongresa
i komisija imalo više vremena za di
skusiju. Biro je podnio na uvid raspo
red rada komisija, iz ikojeg se vidjelo,
da istodobno ne rade više od dvije ko
misije. Predviđa se, da se sastanak Stal
nog Komiteta održi u toku rada Kon
gresa i to prvog dana 27. augusta jedan
sastanak, dok drugi 4. septembra. Dva
dana su predviđena za odmor i eks
kurzije i to nedjelja 31. VIII. i utorak
2. septembra, za koji se predviđa 5 va.!
rijanata ekskurzija kroz Holandiju,
prema izboru učesnika kongresa. Inače
je za rad: kongresa i komisija predvi
đeno svakog dana prije i poslije podne.
a večeri za priredbe i primanja.

Prigovoreno je dužini trajanja kon
gresa (ukuono 9 dana). To je prilično
skupe i ugrožava bolji uspjeh kongresa,
pa je predloženo skračenje na račun
odmora i zabavnog dijela.

Diskutanti su doduše priznali da se
rad kongresa može skratiti na račun
odmora i zabavnog dijela, ali također
ako se rad komisija podest tako da rade
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istodobno. Izneseni su ozbiljni prigo
vori jednom i drugom mišljenju, Pred
viđeni odmor i zabavni dio nije samo
potreban radi fizičkog odmora učesnika
kongresa, jer kontinuirani rad i sjede
nje u komisijama nije lagan, nego je
to vrijeme neobično važno. i potrebno
za upoznavanje i zbliženje delegata,
razmjenu mišljenja i gledišta i t. d.
Drugim prijedlogom t. j. istodobnim
radom svih sedam komisija onemogu
ćilo bi se brojnim delegatima da pr'isu
stvuiu radu većine komisija. Ne treba
smetnuti s uma, da brojne delegacije
ne će moć.i poslati toliko delegata, da
bi mogle biti zastupljene u svim komi
sijama.

Komitet je odao priznanje birou u
njegovim naporima za što bolju orga
nizaciju Kongresa i preporučio da se po
mogućnosti vrijeme trajanja Kongresa
skrati, ali da se uzmu u obzir raniie
navedeni razlozi u 1)0gledu zabavnog
dijela i rada komisija.

Sekretarijat FIG-a razaslao je uput
stva, prema kojima će se sastavljati
i slati nacionalni izvještaji i ostali re
ferati za rad komisija. Komitet je pre-

poručio nacionalnim organizacijama. C::a
se u okružnici datih datuma pridrža
vaju.

Za vrijeme Kongresa bit će organizi,
rana izložba. Ona će biti pretežno ko
mercijalnog karaktera, t. j. pretežni dio
izložbenog prostora će biti iznajmljen
pojedinim firmama geodetskih instru
menata i ostalog pribora. U ograniče
nim mogućnostima će se svakoj naći
onalnoj organizaciji ustupiti nekoliko
kvadratnih metara za izlaganje svojih
tipičnih radova.

U toku rada komiteta organizirana su
dva izleta na cijeli dan i to jedan bro
dom po Rajni, a drugi autobusima kroz
gorje Taunus. Jedno veće je zauzeto
posjelom or-ere u Weisbadenu, kada se
davala Ver.-Ji-.je·,a Aida, a drugo veče je
priređen 11 Kursalu sjajan banket i dru
garsko veče. Zadnjeg dana bile su dvije
ekskurzije prema izboru u Hessisches
Landesvermessugsamt i Institut fiir an
gewandte Geodiisie u Frkt./M.

Njemački kolege su uistinu izvrsno
organizirali ovaj međunarodni sasta
nak, a delegati bili susretam sa paž
njom i susretljivošću, Ing, M. J.

Zakon o komasacijama u NR Sloveniji
26. XI. 1957. prihvatila je NR Slove

nija svoj »Zakon o komasacijama po
ljopr. zemljišta«.

U obrazloženju se naglašavaju za
daci u rezoluciji Savezne nar. .skupštine
o perspektivnom razvoju poljoprivrede
s obimnim melioracijama uređenja op
ćenarodne imovine i organizacije indiv.
zemljišta u !kooperaciji sa zadrugama.
Kako je vrlo velika usitnjenost parcela
nemoguće je sve to provesti arondaci
jom, pa je takav Zakon hitno potreban.
Ističu se zastarjeli propisi iz 1883 i
1900, koji se danas ne mogu rprimiieniti.
Ukazuje se na novi Zakon u NR Hrvat
skoj iz 1954, po kome se već danas vrše
vrlo mnoge komasacije, a isto tako i
na pripreme za donošenje Saveznog za
kona o komasaciji u FNRJ •

Tekst slovenskog Zakona obuhvaća
svega 26 članova, prepuštajući Izvrš
nom vijeću LRS da donese provedbene
detaljne propise. Ipak je Zakon obu
hvatio provokaciju, način odobrenja,

iprincipe provedbe, procjene, nadjele i
troškove. Interesantan je princip tro
škova, po kome ne ulazi u troškove ko
masacije dokumentacija za prijedlog,
odobrenje, za melioracije, novu izrnje-

ru i zemlj. knjigu i katastar. CL 21.
izričito .propisuje da se nova izmjera
ima izvršiti tek po pravomoćnosti od
luke o nadjeli novih posjeda.

Kako još nisu objavljeni provedbeni
propisi, a sprema se i Zakon o koma
saciji za NR Srbiju (koji je mnogo O'.)
širn iji u već drugom prednacrtu), a isto
i Savezni Zakon, to bi bilo od interesa,
da Savez Geodetskih društava FNRJ
u okviru predstojećeg Savjetovanja
uloge Geodetske službe, pripremi po
trebne tehničke metode za provedbu
tih radova, a prema potrebama i uslo
vima u raznim krajevima FNRJ, zbog
unapređenja poljoprivrede.

Geodetska služba bi mogla mnogo
pomoći, da se ubrza mehanizacija, ako
na većim površinama ukloni što brže
usitnjenost parcela, a čl. 21. novog Za
kona u Sloveniji daje u tome i izvjesnu
inicijativu.

Treba istaknuti i novi Savezni zakon
o eksproprijaciji, kao i činjenicu, da su
ogromni izdaci za naknade po tom Za
konu, bolje primjenjeni, ako se to pro
vede u okviru komasacije, jer se time
integralna meliorira i poljoprivreda.
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Tatko isto i novi Zakon za izgradnju
kanala Dunav-Tisa-Dunav, te Zakon o
melioracijama u NR Makedoniji izisku
ju primjenu komasacija, jer će se tako
mnogo bolje srediti poljoprivreda u
svojim temeljima i sveobuhvatno.

U stručnim časopisima »Agronornskl,
glasnilk« te u »Glasniku vodnih zajed
nica NR Srbije« »Vodna zajednica« u
NR Hrvatskoj također se naglašava
potreba ikomasacionih propisa.

Ing. Mužina

Iz. fakulteta

Hebilitecije na geodetskom cđjelu AGG fakulteta u Zagrebu
U smislu propisa novog Sveučilišnog

Zakona habilitirali su na Arhitekton
sko-Građevinarsko-Geodetskom fakul
tetu Sveučilišta u Zagrebu profosori ing.
Branko Borčić, ing. Slavko Macarol, ing.
Mato Janković.

Prof. too. Branko Borčić habilitirao je
8.XII.1956. na osnovu habilitacione rad
nje pod naslovom »Prilog trans
f ormac ij i kordinata između
s u s j e d n i h k o o r d i n a t n i h s i s
te ma kod Gaus-Kriigerove
p rr oj e k ci j e«. Radnja se može podi
jeliti u četiri poglavlja:

1. Iznošenje problematike transfor
macije koordinata,

2. Opis do sada poznatih načina
transformacija uopće,

3. Detaljno izlaganje transfon;nacije
posredstvom pomoćnih tačaka na gra
ničnom meridijanu.

4. Razrada Hristovljevog načina
transformacije, formule za transfor
maciju za sastav tablica za Grauss
Krugerovu projekciju. Sastav tablica

U radnji su izneseni svi načini trans
formacije od ranije poznati, međutim
u geodetskoj literaturi nema ovako
sustavnog pregleda ove problematike,
pa je u tom smislu ovaj rad vrijedan
doprinos stručnoj Irteraturi uopće. •

Koristeći Hr'.stovljeve formule za
transformaciju, došao je autor na ideju,
da uzimaiući. na graničnom meridiianu
dovolno gust interval točaka (svakih
30''), čije bi koordinate bile poznate
u oba koordinatna sistema, mogu se
mnogi članovi viših potencija, u Hri
stovljevim formulama izostaviti. Na
osnovu toga autor je preuredio Hri
stavljeve formule, koje u konačnom
obliku glase:
y' = Yo + (y - Yo) - a, (y - yo) +

+ 82 (y - Yo)2 - a3 (y - Yo)3

x' x - br (y - Yo) + b2 (y - yo)2 +
+ b2 (y - Yo)3
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Na osnovu ovih formula autor je
izradio tablice za geografske širine od
40° do 47° za interval od 30" po gra
ničnom meridijanu. Na osnovu argu
menata xo nalaze se koeficijenti a1 a2
b1 b,, dok se treći član uzima nepo
sredno iz tablica. Pomoću ovih tablica
transformacija koordinata iz zone u
zonu je neobično ubrzana, jednostav.na
i s potpuno zadovoljavajućom točnošću.

Ove tablice preuzela je Savezna
Geodetaka Uprava za štampanje.

Prof. Ing. Slavko Macarol habi
Iitirao je 8. VI. 1957. na osnovu radnje,
koja nosi naslov »E; arak ter isti k e
čelU')nih ž i c a za bazisno
m j e r e n j e d u ž i n a i n j i h'o v a
u po treba u p r a ks i.« Autor je
uzeo u ispitivanje čelične žice 24 m
konstrukcije Instiituta za Geodezijo in
fotogrametriio Tehniške fa'kultete u
Ljubljani. To su dvije žice označene SJ
06 i 07 namotane na bubanj sa četiri
stativa s reperirna i dva blok stativa za
zatezanje žica. Dakle uređaj za mje
renje dužina kao s .Iader-inovim pri
borom. Na krajevima žica nalaze se
8-cm duge skale, profil žica je 1,5 mm.
Autor je sam konstruirao jedan dodat
ni pomoćni pribor, čijom primjenom
otpada premještanje stativa.

O ovim žicama nema nikakovih po
dataka, na osnovu koj!th bi se mogle
uzimati u obzir korekture, koje proiz
laze iz same metode mjerenja, kvali
tete materijala i vanjskih atmosferskih
promjena. Zato je autor izvršio ke
mijsku analizu materijala žica, određen
je promjer i težina metra žice. Na
osnovu toga je izračunat modul ela
stičnosti, te je nakon analize ustano
vio, da se modul elastičnosti promje
nom temperature mijenja, ali da je ta
promjena takvog reda veličina, da se
obzirom na točnost, koju se traži od
ovakovog pribora, o njoj ne mora vo
diti računa. Međutim, to ukazuje na to-



da se kod preciznih mjerenja invarnirn
žicama ta promjena ne bi trebala za
nemariti.

Ispitivanje skala na žicama, koje je
izvedeno u zavodu za ispitivanje ma
terijala dalo je interesantne rezultate.
Iako postoje izvjesne nepravilnosti u
podjeli skale, autor napominše da su
skale upotrebljive. Izrađene su za sva
ku skalu krivulje faktičkih pogrešaka,
za slučaj da se ukaže potreba da se
vodi računa o ovakovim pogreškama.

Najviše pažnje posvećeno je odre
đivanju promjene dužine žice uslijed
promjene temperature. Da bi se mogla
sračunavati korekcija za promjenu
temperature potrebno je u općoj for
muli za promjenu dužine uslijed pro
mjene temperature 1 = 10 (1 + at+ Pt2}

odrediti koeficijente a i p. Određivanje
ovih koeficijenata autor je izvršio na
komparatoru Geodetskog Zavoda odre
đujući dužine žica pri temperaturama
od - s0c do + 24°C. Iz ovog ispiti
vanja izračunata je vrijednost koefi
cijenata a na osnovu teorije pogre
laka, dok je za koeficijenat p uzeta
vrijednost, koja se uzima za sve vrsti
željeza. Ta je velečina inače mala.
Izrađene su tablice korekcija za pro
mjenu temperature na dužini žice. Za
mjerenje temperature žice autor pred
laže posebnu konstrulv+ju termome
tra, koji bi bio u direktnom kontaktu
sa žicom.

Dužina žica određena je na kornpa
ratoru Geodetskog Zavoda.
Na osnovu ovih ispitivanja date su
konačne formule i konstante žica s
prikladnim tabelama za sve slučajeve,
koji se kod mjerenja mogu pojaviti.
Na kraju su date tri vrste tablica:
1. Tablica temperaturnih korekcija i
dodatna tablica za dužine 24m + d:
2. Tablice za redukciju koso mjernih
dužina i taiblica za redukciju dužine na
horizont 24m + d; 3. Tablica relativnih
korekcija za deformaciju lančanice i
elastičnog rastezanja žice.

Prof. Ing. Mato Janković habilitirao
je 8.VI.1956 s radnjom pod naslovom
»Pri 1 o g poznavanju dj e 1 o
v a n i a s i s t e m a t s \k i h rp o g r e
š a ka u po 1 i gonom e tri ji pri
mjenom optičkog mjerenja
duž ina te od o lito m i bazi
snom 1 etv o m«. Radnja obuhvaća
sljedeća poglavlja: 1. Uvod, 2. Razni
slučajevi paralaktičkog mjerenja du
žina, 3. Sistematske pogreške kod pa
ralaktičkog mjerenja dužina teodoli
tom i bazisnom letvom; 4. Sistematske

pogreške u poligonskom vlaku; 5. Za
ključci; 6. Izvršena mjerenja (prilozi
i dokumentacija}. U uvodu autor go
vori o značenju paralaktičke pcligono
metrije u geodetskoj praksi, obzirom
na njenu jednostavnu upotrebu. Među
tim, bez solidnog poznavanja djelo
vanja sistematskih pogrešaka njena
svestrana upotreba ne može se u cije
lom opsegu iskoristiti.

U drugom poglavlju date su formule
za računanje dužine kod svih kombi
nacija paralaktičkog mjerenja dužina
bazisnom letvom, a također i ocjena
točnosti uzevši u obzir idealne sluča
jeve za oblik paralaktičke mreže i uz
pretpostavku jednake točnosti mjere
nja svih paralaktičkih kuteva u grani
cama od ±1". Međutim, autor napo
minje, da kod mjerenja na terenu će
se rijetko kada pojaviti takovi idealni
slučajevi, pa konstatira, da će realna
točnost ovakvog mjerenja dužina biti
u praksi redovito manja od teoretske,
ne samo radi odstupanja od idealnog
oblika paralaktičke mreže, nego i pod
utjecajem niza elemenata, koji nemaju
nikakve veze sa samom unutrašnjom
točnošću mjerenja .paralaktičkog kuta.
Sve mjere, koje bi imale za cilj pove
ćanje točnosti paralaktičkih kuteva ne
će se realno ispoljiti na točnost odre
đivanja dužine, ako konstrukcija pri
bora ne odgovara takvim zahtjevima.
Autor zato u sljedećem poglavlju ispi
tuje djelovanje sistematskih pogrešaka
koje su vezane za mjerači pribor, na
ročite letvu, teodolit i osobne pogreške
opservatora.

U vezi s teodolitom autor ukazuje
na dva izvora sistematskih pogrešaka
vučenje limbusa i t. zv. »run« korek
ciju optičkog mikrometra. Za otklanja
nje pogreške vučenja limbusa prepo
ruča Danilovljevu metodu mjerenja
kuteva. Međutim, otklanjanje pogre
ške »run« mikrometra kako se to pra
kticira kod opažanja pravaca nije efi
kasno, nego ,se ta pogreška pojavljuje
kao sistematska, što autor dokazuje na
brojnim primjerima i preporuča, da
obzirom na velike priraštaje kotangen
sa malih kutova treba uvoditi kore
kturu zbog »run« korekcije mikro
metra.

Najveću pažnju autor poklanja letvi,
pa je i najveći dio ispitivanja posvećen
sistematskim pogreškama vezanim uz
letvu. To su:

a} pogreška u dužini letve.
b) pogreška uslijed neoloomitog i ne

horizontalnog postavljanja letve.
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c) pogreške uslijed ekcentriciteta
letva.

d) pogreš ke uslijed ekcentričnog po
ložaja mara!ka na krajevima letve,
koju autor naziva adicionom konstan
tom, jer se kao takova ispo ljuje koci
mjerenja dužin a.

Autor je najviše pažn je posvetio po
greškama pod a i d, budući da se one
pod b praktički uklanjaju justiranjem
libele i dioptera na letvu , pa kod iole
uvježbanog figuranta ne dolazi prak
tički do izražaja.

U praksi se dužina letve redovito
uzima kao konstan tna vrijedn ost, koju
daje tvornica. Međutim, tvornica ni
kada ne daje kolika je stvarna dužina
letve ili s kojom je točnošću određena.
Iz literature je poznato, da se dužina
letve (namještanje maraka "na kraje
vima) u tvornici justira s tolerancijom
od 0,1mm. Međutim, to je izgleda tvo
rnički reklamni podatak. Autor je na
osnovu ispitanja kod triju letava pro
našao da to odstupanje iznosi do 0,4mm
o kojoj se kod povećanog zahtjeva na
točnost mjerenja dužina mora voditi
računa. Autor zato predlaže, da se
konstruira prikladni konparator, na
kojemu bi se svaka letva koja dolazi
u praksu, mogla objektivno ispitati.
Autor je pr imijen io indirektnu metodu
za određivanje dužine letve, pomoću
koje je odredio i veličinu adicione
konstante.

U svom ranijem djelu »Poligonome
trija« Zagreb 1951 str. 64 autor je
upoz orio na postojanje adicione kon
stante i potrebe da se o njoj vodi ra
čun a. Instrukcija za poligonometriju

također o tome govori 1 propisuje na
čin ispitivanja, koji nije dovoljno to
čan. Metoda, koju je autor kod ovog
ispitivanja upotrebio, može se primije
niti kod svake letve prije upotrebe na
terenu, što on svakako preporučuje.
Kod letava, koje je on ispitivao adici
ona konstanta iznosi kod dvije Wildove
letve 2,3mm, a kod Zeissove 3m invar
ne letve 7,3mm.

Prilikom ispitivanja sistematskih
pogrešaka letava obradio je autor po
datke i u tom smislu, da ustanovi even
tualno postojanje ličnih pogrešaka
opservatora, koja se kod drugih opti
čkih metoda mjerenja dužina nesum
ljivo pojavljuju. Tako je došao do
interesantnih podataka i zaključaka
o subjektivnim veličinama letava, t. j.
o pojavi, da svaki opservator ima svoju
dužinu letve, slično kao i kod mjere
nja dužina daljinomjerima s klino
vima. Tu je pojavu ispitao na rezulta
tima mjerenja četiriju opservatora.
Praktička primjena tih saznanja na
idealnom komparatoru triangulaci
onom bazisu kod Gorice 8,3 km dugom
je to potvrdila.

U daljnjem izlaganju djelovanja si
stematskih pogrešaka u poligonskom
vlaku, autor razmatra rezultate mje
renja sa ispitanim priborom na tri
angulacionom bazisu kod Vel. Gorice,
koji je slobodan od utjecaja pogrešaka
projekcije i položajnih pogrešaka, pa
dolazi do interesantnih rezultata.

U radnji se autor kritički osvrće i
na izvjesna pretjerivanja u vezi s opti
čkim mjerenjem dužina bazisnom le
tvom i pretjerane zahtjeve, koje se na
stoje pravilnički ozakoniti.

Promocija na geodetskom odjelu AGG. Fakultetu Sveučilišta
u Zagrebu

lng. Stdepan Klak, asistent na Za
vodu za Višu geodeziju promoviran je
27. VI. 1957. na čast doktora tehničkih
nauka. Ing, Klak branio je dizertaciju
pod naslovom »U t j e c a j p r i v 1 a -
č n o g djelovanja Mjeseca i
Sunca na nivelman visoke
točnost i«, pred komisijom, koju su
sačinjavali prof. Dr. Cubranić. prof. Dr.
Vranić, prof. Dr. Andreiev prof. Dr.
Randić. Doktorski ispit polagao je pred
istom komisijom iz gravimetrile. astro
nomije, teorije pogrešaka, i mehanlike
vtše geodezije.

Predmet radnje je utjecaj otklona
težišnice uslijed djelovanja Mjeseca i

Sunca na nivelman visoke točnosti.
Taj je problem poznat od ranije, alt
nije uziman u obzir radi toga, što je
točnost opažanja u nivelmanu visoke
točnosti bila manja nego danas, pa su
ostale pogreške znatno prelazile iznos
lunisolarnog utjecaja.

Napretkom u konstrukciji nivelman
skih instrumenata i primjenom odgo
varajućih metoda rada bitno se pove
ćala točnost mjerenja, pa je nastala
potreba da se vodi računa i o ovoj
sistematskoj pogrešci u nivelmanu vi
soke točnosti.

U prvom dijelu radnje autor razma
tra teoretsku podlogu svoje teme. Na-
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kon analize formula za lunisolarnu
korekciju u horizontalnom koordinat
nom sistemu izvodi transformaciju u
ekvatorijalni koordinatni sistem. U tom
su sistemu izvedene formule analogno
formulama u statičkoj teoriji plime i
osjeke s promjenljivim amplitudama
i fazama. Radi bolje ilustracije izra
čunate su tablice za geografske širine
od 00, 450 i 90°1 u kojima su unesene
vrijednosti promjenljivih amplituda i
faza, bilo da ovise o terestričkim ele-

Društvene vijesti 

Stručni ispiti službenika geodetske struke u Hrvatskoj

Pred ispitnom komisijom Geodetske
uprave NRH u vremenu od 9. XII. do
13. XII. 1957. položili su ispit za zvanje
geometar, pripravnici:

1. Borovniak Ivan. 2. Kombol Franjo,
3. Kovačić Ružica, 4. D.iud Katica, 5.
Obadić Martin. 6. Majčica Marko, 7.
Matijevtć Ante, 8. Oršulić Radovan, 9.
Vekić Ivan, 10. Mahalac Josip, 11. Siro
tiić Mario, 12. Zebec Slavko, 13. Barač
Nikola, 14. F'illpović Stjepan 15. Horči-

mentima ili ekvatorskim koordinata
ma. Za lakše računanje amplituda i
faza sastavljene su odgovarajuće ta
blice.

U drugom djelu analizirane su po
greške, koje nastaju u lunisolarnoj ko
rekciji. Rezultat takove analize jest
zahtjev za gušćom stabilizacijom repe
ra u mreži nivelmana visoke točno
sti, s tim, da je moguće u tim slučaje
vima računati lunisolarnu korekciju za
čitavu nivelmansku stranu.

čka Josip, 16. Jović Marija, 17. Klisurić
Gojko, 18. Krznar Pavao, 19. Lukinac
Marijan, 20. Marianović Mato, 21. Ra
paić Bogdan li. 22. Staib Ojo,

Drugovima geometrima, koji su uspje
lii da polože stručni ispit za zvanje geo
metra unatoč toga što su bili prije sa
mog ispita na sedmomiesečnom teren
skom radu, čestitamo i želimo i daljnji
uspjeh na radu u strud.

Priznanje stručnjacima ge~detske službe u NR Hrvatskoj

Uočt 1. maja 1957. godine odato je ci
jeloj geodetskoj struci u NR Hrvatskoj
veliko priznanje sa najvišeg mjesta za
postignute uspjehe u struci.

Ukazom Pretsjednika Republike FNR
Jugoslavije odlikovani su za naročite
zasluge, zalaganje ;i postignute uspjehe
slijedeći drugovi:

Ordenom rada II. stepena: Furlan ing.
Marcel. dhektor Geodetske uprave NRH

Ordenom rada III. stepena: Jednak
Ing, Stevo. načelnik Odjela za novu iz
mjeru zemljišta Geodetske uprave NRH.
Tomić Dr. Mirko, načelnik Odjela za
kata.star Geodetske uprave NRH, Bodor
Ing, Mattia, Prkić Vinko, geometar, Pa
škvan Antun geometar. Jonke Karlo,
geometar. Kadum Tomo, geometar, Zu
panić Ivan. geometar, Klarić Ivan. geo
metar, Stevanović Miornir. geometar,
Cesarec Franjo, geometar.

Medaljom rada: 1. Roić Ivo, geome
tar. 2. Karavanić ing Josip, 3. Hodovskt

Dalibor, geometar, 4. Glavić Luka. geo
metar, 5. Rukavina Petar, geometar, 6.
Stošić Ing, Ljudevit, 7. Pav.ičević Sre
ćko. geometar. 8. Cerovac Ivan, geome
tar. 9. Božičević Juraj, geometar, 10.
Vidović Ing Rudolf. 11. Jelačić Josip.
geometar, 12. Adamik Emil_ geometar,
13. Fazla~ć Fehim, geometar, 14. Bla
gus Dragutin, geometar, 15. Mrazović
Ing. Marijan. 16. Pavlović Vladimir,
geometar. 17. Prpić Hijacinta, geometar,
18. Miholić Ing. Mladen

Odlikovanja ie uručio odlikovanim
stručnjacima član Izvršnog Vijeća Sa
bora NR Hrvatske, drug Jure Ivezić.
Tom prilikom priređena Ie i mala za
kuska.

Smatramo da su ta odlikovanja pri
znanje za požrtvovan rad i zalaganje ne
samo odlikovanim drugovima, nego i
cijelo] geodetskoj struci u Hrvatsko].

Stoga čestitamo kako odlikovanim
drugovima tako i cijeloj geodetskoj
struci na tom visokom priznaniu.
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Godišnja skupština Društva geodeta NR Hrvatske
Dne 31. III. 1957. u prostonidama Dru

štva inženjera i tehničara NR Hrvatske
održana je godišnja skupština Društva
geodeta NR Hrvatske.

Nakon date razrešnice starom upra
vnom odboru !izabran Ie novi upravni
odbor u slijedećem sastavu:

Pretsjednik: Kadum Tomo, geometar,
Podpredsiednik: Petković Ing. Veliko.
Tajnik I.: Klak Dr. Ing, Stjepan,
Tajnik II.: Rukavina Petar, geometar,
Blagajnik: Cok Sosten, geometar,
Članovi: Jonke Karlo, geometar, Slio-

šević Milan, geometar, Izetbegović Ri
zo, geometar. Blagus Dragutin, geome
tar. Božičević Juraj, geometar, Kopač
Voiislav, geometar.

Nadzornli odbor: Karavanić Ing. Jo
sip, Glavić Luka, geometar, Jelačić Jo
sip, geometar.

u plenum Saveza društava geodeta
FNRJ izabrani su: Furlan iing. Marcel,
Klak Dr. Ing. Stjepan, Kadum Tomo,
geometar.

U plenum Društva Inžeriiera i tehni
čara Hrvatske delegirani su Klak Ing.
Stjepan i Kadum Tomo, geometar.

Nakon žive diskusije donijeta su za
ključci, od kojih navodimo: učlanjenje
u Društvo geodeta NRH što većeg broja
stručnjaka, koji još rusu članovi Dru
štva, osnivanje podružnice Društva geo
deta u zagrebu, te pojačan rad na stru
čnom i političko ideološkom uzdizanju
članstva. Kadum Tomo

ISPRAVAK
- •• r •• ".... t\,"lfli! I\ J\,. t.·~

Drug Vukota' Sćepanović dostavio nam je slijedeći ispravak uz njegov čla
nak »Obeležavanje i merenje cevovoda HE Peručica«. - G. L. br. 5-8 str. 202.

1. Pogrešno je otštarnpano moje ime »VULETA« Šćepanović mesto VUKO
TA šCĐPANOVIC.

2. Na strani 203, stav šesti prvi red SJtoj1i: »čija je rukovama dužina« a treba
da stoji: redukovana dužina.

3. Na strani 205 - II Poglavlje stav drugi stoji: Razvijena su tri nivel
manska vlaka od poznatih repera u čijemu preseku je uziman na fiksiranu
tačku P koja je predhodno obeležena na osi cevovoda i ... ) bez veze) a treba
da, glasi:

Razvijena su tri nivelmanska vlaka od poznatih repera u čijemu preseku
je određen čvorni reper (sl. 4) koji leži približno u sredini dužine cevovoda -«.

Urednik se ispričava što iz njegovog potpisa ,n,ije mogao ime drugačije,
pročitati.
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